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Spørsmål fra Carina Hoff-Johansen, Ap

1. Intensjonen med å sende forslaget hvor det kan etableres 1-10 skole på Ytteren og eller Hauknes er 
todelt. For det første om det kan bidra til å beholde flere barneskoler, samtidig som det gir 
nødvendig omstilling i oppvekstsektoren. For det andre å se om det kan bidra til å redusere behovet 
for grunnskolebygg i sentrum fra tre til to, og dermed avhjelpe vedlikeholds- og 
oppussingsetterslepet. Alternativet kom sent inn og var kommunedirektøren hadde merknader til 
forslaget, og forslaget er ikke kostnadsberegnet, da det kom sent inn i prosessen. 

       Kan kommunedirektøren legge frem oppdaterte tall på alternativet med 1-10 skole på Ytteren,    
       med 8-10 trinn for Båsmo og Ytteren skolekrets, samt informasjon om det vil være en tilstrekkelig 
       reduksjon i elevtallet på Mo ungdomsskole til at elevene på Lyngheim skole kan flytte inn i en av  
       ungdomsskolens lokaler?

 2.   Kan kommunedirektøren legge frem oppdaterte tall på ledige plasser i barnehager etter 
        hovedopptaket? 



Alternativ 36 (7)

Investering Storforshei (M1F) 147 375    *

Investering Skonseng 80 246      

Investering Hauknes 65 527      

Investering Ytteren 70 215      

Investering Ytteren sambruk 

Investering RAVO 5 000        *

Brutto investering skoleanlegg 368 364    

Uteområder Storforshei 14 000      

Uteområder Skonseng 7 234        

Uteområder Ytteren 1.-10. **

Uteområder Hauknes 1.-10. **

Investering infrastruktur 21 234      

Salg av Mjølan barnehage 9 000        

Salg av Lyngheim skole 30 000      

Salg tomter/bygg 39 000      

* Mindre elevantall enn alternativ 0

** Utgifter uteområder Hauknes og Ytteren må            

     også påberegnes



Økonomiplan 2025-2028 - Ny oppvekststuktur
0 1 2 3 (9) 4 (33) 5 (34) 6 (35) (7) 36 (8a)) 37 a) (8b)) 37 b)

Brutto investering skoleanlegg 390 512 174 375 150 323 211 875 242 875 30 000 260 674 368 364 362 836 362 836

Investering infrastruktur 43 537 18 000 15 000 18 000 14 000 0 21 297 21 234 21 234 21 234

Momskompensasjon -86 810 -38 475 -33 065 -45 975 -51 375 -6 000 -56 394 -77 920 -76 814 -76 814 

Salg tomter/bygg -9 000 -24 200 -24 200 -20 200 -16 600 -12 600 -16 200 -39 000 -39 000 -39 000 

Lån 338 239 129 700 108 058 163 700 188 900 11 400 209 377 272 678 268 256 268 256

Endring gjeldsgrad 12,3       4,7         3,9         6,0         6,9         0,4         7,6         9,9         9,8           9,8           

Sum endring kapitalkostnader 23 677 9 079 7 564 11 459 13 223 798 14 656 19 087 18 778 18 778

Reduserte lønnskostnader -1 200 -15 670 -18 370 -13 600 -13 400 -2 700 -9 900 -3 900 -1 200 -1 200 

Reduserte FDV-kostnader * -2 223 -5 615 -5 951 -4 301 -1 591 -1 603 -3 070 -3 566 -3 705 -3 705 

Skoleskyss 0 395 1 549 395 395 395

Redusert overføring fra staten 500 500 1 000 1 000

Reduserte leiekostnader ** -3 300 -3 300 -3 300 -3 300 -3 300 -650 -2 650 -2 650 -2 650 

Red. drift fritidstjenesten

Legge ned fritidstjenesten -5 840 -5 840 -5 840 

Red. drift kulturskolen -7 140 -6 432 -6 432 

Red. drift bibliotek -5 219 -4 519 -4 519 

Red. drift familietjenesten -6 941 -4 255 -4 255 

Legge ned familietjenesten

Red. tilskudd 33 % -3 070 

Red. tilskudd 50 % -4 651 -4 651 

Sum endring driftskostnader -3 423 -23 690 -25 573 -19 806 -16 896 -35 813 -13 225 -35 813 -33 252 -7 555 

Sum endring drift og kapital 20 254 -14 611 -18 009 -8 347 -3 673 -35 015 1 431 -16 726 -14 474 11 223

* FDV= forvaltning, drift og vedlikehold

** Reduserte leiekostnader gjelder RAVO og kulturskolen med henholdsvis 2,65 mill. kr og 0,65 mill. kr.
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Alternativ 8a og b

Ungdomsskole på Ytteren for elevene på Båsmo Ytteren

• Gjelder 224 elever fra 2026/27.

• Behov for 11 klasserom, noe som vil gi rom for 250 til 275 elever avhengig av 
dimensjonering.

• Dagens Ytteren barneskole er dimensjonert for 350 elever.

• Det betyr at vi i realiteten bygger en ny ungdomsskole på barneskoletomta i tillegg til dagens 
barneskole.

• Dette vil ha konsekvenser for utearealet og vi vet enda ikke om vi vil klare å levere innenfor 
lovens anbefalinger.

• Kostnader til istandsetting og tilrettelegging av uteområder er ikke lagt inn, da vi ikke har 
endelige tall enda.

• Grunnforholdene er krevende noe som gjør at kostnadene kan bli høyere.

• Vi har heller ikke fullstendig oversikt over garderobebehov og økt arealbehov for 
lærerarbeidsplasser.

• Det er også laget et b-alternativ, som viser hvordan dette alternativet kommer ut, dersom 
man ikke legger ned store deler av familietjenesten og kulturtilbudet.



• I 2026/27 vil det være 757 elever ved Rana ungdomsskole 
fordelt på 32 klasser

• Tar en ut 224 elever, som fordeler seg på 11 klasser, vil det i 
teorien være igjen 21 klasser, som vil kunne få plass på Rana 
ungdomsskole avdeling Moheia, som totalt har 23 klasserom.

• Da er det ikke sett nærmere på om det vil være behov for 
ytterligere spesialrom.

• Venter en til skoleåret 2031/32 vil en mest sannsynlig uansett 
kunne flytte barneskoleelevene fra Lyngheim til Rana 
ungdomsskole avdeling Mo, med et tilbygg på 4 klasserom 
(m/elever fra Skonseng) og 2 klasserom (u/elever fra Skonseng)

• Det vil med andre ord kunne tas ut en større økonomisk gevinst 
ved å vente noen år, med å flytte elevene fra Lyngheim.

• Et annet moment er at ungdomsskoleelevene selv ikke ønsker å 
splitte opp Rana ungdomsskole.



Beholder man alle 
skolene, blir 
byggene prioritert 
foran det 
skolefaglige tilbudet



Situasjonen i barnehagene per 29.04.25

• Det vil ikke være ledige plasser etter hovedopptaket. 

• Per nå mangler vi plasser til 23 små barn for å kunne gi alle rettighetsbarn plass 
til høsten. Alle de store er plassert.

• En plan for hvordan vi skal håndtere dette er under iverksetting.

• Det finnes areal, men ikke fasiliteter som toaletter og garderober i henhold til 
lovkrav og anbefalinger.

• I tillegg klarer vi ikke rekruttere nok ansatte.

• Per i dag har vi inngått avtale med Adecco som heller ikke klarer å levere i 
henhold til våre behov/bestilling.

• Stillinger lyses ut kontinuerlig uten at vi får kvalifiser personale.

• Det vi klarer å ansette gjør at vi må søke om dispensasjoner.

• Per nå har vi 12 dispensasjoner fordelt på kommunale og private med 
henholdsvis 6 og 6. Antallet dispensasjoner vil øke til høsten ut fra det vi ser av 
dagen søkermasse.

• I verste fall får vi også fremover utfordringer med daglig drift.

• Situasjonen for styrere og ansatte er under press.

• Sykefraværet stiger
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